
                                                    Protokół nr 8  

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej                                                                                                                             

Rady Gminy Krzemieniewo  

                                 w dniu 19 czerwca 2015  

 

   Dnia 19 czerwca  2015 o godzinie  15.00 rozpoczęto   posiedzenie Komisji Rewizyjnej . 

    Przewodniczący komisji powitał zebranych i zaproponował następujący porządek obrad. 

1) Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie  protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji   

2) Kontrola  zagadnień związanych z dowożeniem uczniów oraz wydatków ponoszonych na 

dowożenie  

3) Kontrola zaawansowania wydatków na przedsięwzięcia sołeckie planowane do realizacji            

w roku 2015 

4) Informacja o  zmianach w budżecie dokonanych przez  Wójta Gminy  

5) Wolne głosy i wnioski     

Ad.pkt.1 Przewodniczący powitał zebranych. Stwierdził obecność wszystkich radnych . Lista 

obecności na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Zwrócił  się z pytaniem czy wszyscy 

radni zapoznali się z protokołem z ostatniego posiedzenia Komisji. Ponieważ nie zgłoszono uwag, 

protokół został przyjęty.   

Ad. Pkt.2  

Przewodniczący Komisji udzielił głosu inspektorowi Zenonowi Rosikowi prosząc o przedstawienie 

informacji na temat organizacji dowozów do szkół na terenie naszej gminy i własnego zakresu 

obowiązków z tym związanych.  

    Przedstawiono radnym następujące informacje  : 

 Dowożenie uczniów  w Roku szkolnym  2014/2015  

Na terenie gminy Krzemieniewo dowożenie uczniów do szkół i placówek oświatowych odbywa się 

zgodnie z art. 14a i 17 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty.  

Droga dziecka z domu do szkoły, placówki oświatowej nie może przekraczać:  

Dzieci 5 i 6 letnie – obowiązek przedszkolny - 3 km  

Uczniowie klas I-IV szkół podstawowych - 3 km  

Uczniowie klas Vi VI szkół podstawowych oraz uczniów gimnazjum - 4 km  



Bezpłatnym dowożeniem do szkół i placówek oświatowych objętych jest około 200 uczniów, oraz 

uczniowie nieobjęci obowiązkiem dowożenia pochodzący z rodzin, które posiadają „Kartę dużej 

rodziny” natomiast pozostali uczniowie nieobjęci obowiązkiem dowożenia mogą korzystać odpłatnie 

z dowożenia wykupując bilet w n/w wysokości:  

- bilet miesięczny – 32 zł  

- bilet miesięczny – 16 zł ( drugie i trzecie dziecko z rodziny),  

- bilet miesięczny – 8 zł ( czwarte dziecko z rodziny)  

Ilość uczniów, którzy korzystają z dowożenia odpłatnie kształtuje się bardzo różnie w zależności od 

pory roku, najwięcej uczniów korzysta z dowożenia w okresie jesienno-zimowym , przyjąć średnio 

można 200 uczniów.  

Do dowożenia uczniów do szkół i placówek oświatowych wykorzystuje się następujący tabor:  

- 2 autobusy (własność gminy)  

- autobusy liniowe PKS (dowożą uczniów do Z.Szk. w Pawłowicach, Nowym Belęcinie oraz Garzynie – 

tylko ranny kurs z Górzna).  

W każdym autobusie w trakcie przewozu uczniów do szkół i placówek oświatowych zapewniona jest 

osoba, która sprawuje opiekę wychowawczą, zgodnie z przydzielonym zakresem obowiązków.  

Rozkłady jazdy autobusów opracowane są na podstawie arkuszy organizacyjnych szkół: Zespołu Szkół 

w Drobninie, Pawłowicach i Nowym Belęcinie i mogą ulec zmianie w trakcie roku szkolnego.  

Gmina także realizuje dowóz uczniów i dzieci do szkół specjalnych przystosowanym do tego celu 

busem wraz z osobą, która sprawuje opiekę wychowawczą:  

- Szkoła Specjalna w Górznie - 21 uczniów  

- Szkoła Specjalna w Lesznie – 4 uczniów  

W załączeniu rozkłady jazdy autobusów, stanowiące odpowiednio 

- załącznik nr 2  - zespól szkól w Pawłowicach  

- załącznik nr 3 – zespól szkól w Drobninie i Garzyn  

- załącznik nr 4 – zespół szkól w Nowym Belęcinie .   

Po wysłuchaniu informacji Przewodniczący Komisji pytał czy dyrektorzy szkół przygotowują listę 

pasażerów, przypisanych do danego kursu autobusu. Pytanie ma związek z sygnałami otrzymanymi 

od mieszkańców Pawłowic, którzy monitują, że autobus nie zabiera wszystkich dzieci , którą chcą nim 

wrócić do domu. Inspektor Rosik wyjaśnił, że taka sytuacja może mieć miejsce szczególnie od 

miesiąca maja br., kiedy zmieniły się przepisy i  kierowcy mogą zabierać mniejszą liczbę osób do 

autobusu. Jednocześnie wskazywał, że często zdarza się tak, że dzieci muszą oczekiwać na kolejny 

kurs autobusu w świetlicy szkolnej. Nie ma jednak wiedzy czy sporządzane są listy pasażerów 

przypisanych do danego kursu. 



Przewodniczący Komisji pytał, czy określone są miejsca postoju autobusów szkolnych i czy są one w 

jakiś sposób oznaczone. Inspektor Rosik wyjaśnił, że autobusy szkolne od lat zatrzymują się w tych 

samych miejscach. Nie są one w określone w jakimś dokumencie i nie ma też szczególnego 

oznakowania, tego miejsca.  

Wobec tego przewodniczący Komisji poprosił o wpisanie do protokołu wniosku, o konieczności 

wyznaczenia i oznakowania miejsc , w których dzieci będą bezpiecznie wsiadać i wysiadać                       

z autobusów szkolnych. 

W toku prowadzonej dyskusji zrodził się wniosek  wystąpienia do Dyrektorów szkól aby  złożyli 

informację   w jaki sposób rozwiązywany jest problem zbyt dużej liczby uczniów, którzy chcą 

korzystać z odjazdu danym kursem . W jaki sposób unika się sytuacji przepychania się uczniów do 

autobusu.  

W dalszej części przystąpiono do omówienia planowanych wydatków na dowożenie uczniów. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, ze w budżecie roku 2015 na ten cel zarezerwowana jest kwota 582.800 zł .   

Przedstawiono radnym szczegółową informację na temat wynagrodzenia kierowców autobusów oraz 

wynagrodzeń zatrudnianych konwojentów. Przedstawiono oferty  spośród których wyłoniono 

przewoźnika ( PKS ) , którego przewozy wykorzystywane są przez dzieci dojeżdżające z Bojanic. 

Radni pytali,  w jaki sposób uregulowane są dowozy dzieci z Robczyska i kto ponosi odpłatność?  

Skarbnik gminy poinformowała o porozumieniu, które w tej sprawie podpisali Wójt Gminy 

Krzemieniewo i Burmistrz Miasta i Gminy Rydzyna. Na podstawie tego porozumienia Gmina Rydzyna 

płaci należność za przejazdy dzieci z terenu ich gminy.  

Pytano również o sposób pobierania opłat za dowozy. Z przedstawionych komisji informacji, w kilku 

placówkach opłaty uiszczane są w sekretariacie, istnieją jednak również przypadki poboru opłat przez 

konwojentów. 

Wątpliwości komisji wzbudziły również różnice w wynagrodzeniu kierowców. Skarbnik wyjaśniła,              

że decyzje o wysokości wynagrodzenia należą do wyłącznej kompetencji wójta. 

W dalszej kolejności pytano ile gmina poniosła w roku 2015 wydatków na remonty autobusów. 

Skarbnik gminy wyjaśniła, że w budżecie roku 2015 na zadania remontowe zaplanowana jest kwota 

40.000 zł,  z czego do dnia 19.06.2015  wydano na remont autobusów kwotę 18.945,05 zł.   

Radni stwierdzili ,  że wydatki remontowe stanowią prawie 7 % wszystkich wydatków na dowożenie. 

Pytali w jaki sposób ustala się koszt naprawy oraz w jakim warsztacie dokonywane są remonty 

autobusów i czy przed rozpoczęciem roku budżetowego próbowano zapytać kilka warsztatów o 

oferty na wykonywanie remontów autobusów. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że takimi ofertami gmina 

nie dysponuje. Poinformowała również, o miejscu dokonywania napraw autobusów.  

W związku z powyższym przewodniczący Komisji zasugerował aby wystąpić do warsztatów, które 

mają uprawnienia do naprawy autobusów o oferty na realizację w/w zadań.  

Sformułowane przez Komisję wnioski w zakresie dowożenia uczniów do szkól stanowią załącznik nr 5 

do niniejszego protokołu. 



Na powyższym zakończono realizację pkt.2 porządku obrad  

Ad. Pkt.3  

Przewodniczący komisji poprosił o przedstawienie informacji  o realizacji przedsięwzięć sołeckich 

planowanych na rok 2015. Przygotowany na tę okoliczność materiał , przedstawiający realizację na 

dzień 10.06 2015,  stanowi załącznik nr 6 do protokołu. W dalszej kolejności radni przeglądali 

orygniały faktur , dokumentujących poniesione wydatki. Do przedstawionego materiału nie 

wniesiono uwag.  

Ad. Pkt. 4  

Skarbnik gminy poinformowała, ze w okresie od ostatniego posiedzenia Komisji Wójt Gminy dokonał 

dwukrotnie zmian w budżecie gminy. 

1. W dniu 03 czerwca 2015 roku Wójt Gminy wydał zarządzenie nr 13/2015 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej.  

Zarządzenie to nie zmieniało ogólnych sum budżetu.  W zarządzeniu dokonano zmian 

technicznych polegających na przeniesieniach pomiędzy    paragrafami wydatków. 

 

2. W dniu 18 czerwca 2015 roku Wójt Gminy wydał zarządzenie Nr 14/2015. W zarządzeniu 

zwiększono planowane dochody  i wydatki budżetu gminy , na podstawie otrzymanego 

zawiadomienia od Wojewody Wielkopolskiego o przyznaniu gminie dotacji.   

 

 

Ad. Pkt. 5  

W ramach wolnych głosów i wniosków poruszono następujące tematy  

1) Radny Michał Michalski zgłosił problem ustalenia normy zużycia paliwa dla nowo 

zakupionego samochodu strażackiego dla OSP w Pawłowicach.  

Skarbnik gminy wyjaśniła, ze norma zużycia paliwa została ustalona po nabyciu samochodu 

przez biegłego rzeczoznawcę na poziomie 34 l/100 km. Zużycie paliwa przez autopompę               

w którą wyposażony jest pojazd określono na poziomie 20 l/h. Wyniki te potwierdza ocena 

techniczna nr AF 29/2015 wykonana w dniu 05 lutego 2015.  

2 )   Przewodniczący komisji przestawił sprawę powołana dwóch zespołów roboczych . Jeden 

zespół  ma się zająć sprawami budżetowymi a drugi zmiana statutów wsi. Do prac w zespole 

budżetowym komisja wytypowała radnego Komisji Rewizyjnej w osobie Michała Michalskiego. 

Chęć do pracy w  zespole zajmującym się statutami wyraził Przewodniczący Komisji oraz radna 

Henryka Przybylska. 

 

3) Radny Krystian Dudkiewicz pytał w którym roku gmina przejęła  w zamian za podatki 

materiały budowlane od firmy Budo-Mont w Osiecznej ?  



Skarbnik Gminy stwierdziła , ze taka sytuacja mogła mieć miejsce ale prawdopodobnie było 

to przed rokiem 2000. Jeżeli uda się w archiwum zakładowym odnaleźć dokumenty , zostanie 

to wyjaśnione na następnym posiedzeniu komisji.  

4) Radny Krysztofiak Mirosław – zgłosił o udostępnienie do treningów terenu starego boiska w 

Krzemieniewie za Orlikiem. Teren ten wymaga jednak specjalnego przygotowania i zakupu 

bramek.  

Skarbnik gminy wyjaśniła, ze w budżecie roku 2015 nie zaplanowano takich wydatków a sam 

zakup bramek wymaga kwoty ok. 5000 zł. Wobec tego w roku bieżącym będzie to 

niemożliwe.  

5) Przewodniczący komisji  przedstawił informację o dokumentach, które będą potrzebne aby 

na posiedzeniu w sierpniu przystąpić do kontroli Zespołu Szkól w Nowym Belęcinie. Prosił o 

wystąpienie do Dyrektora szkoły o dostarczenie  

– protokołów z ostatniej kontroli prowadzonej przez Kuratorium Oświaty wraz z udzieloną 

odpowiedzią  

- protokołów z innych kontroli realizowanych w jednostce wraz z udzielonymi wyjaśnieniami  

- zestawienie wydatków poniesionych w  roku 2015 na dokształcanie nauczycieli,  

- plan finansowy wydatków i dochodów jednostki  

 

 

 W ramach wolnych głosów i wniosków ustalono, ze następne posiedzenie Komisji odbędzie się w 

dniu 27 lipca 2015 o godzinie 15.oo 

   

                                                    Marek Garbacz  

                                                    Przewodniczący Komisji ……………………………………………………………  

 

 
                        (-) Krystian Lewandowski ………………………………….. 

                         (-) Krystian Dutkiewicz ……………………………………….. 

                         (-) Mirosław Krysztofiak ………………………………………. 

                        (-)Michał Michalski ………………………………………………… 

                        (-) Henryka Przybylska ………………………………………… 

 


